
 
PROCES – VERBAL 

 
Încheiat cu ocazia şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal  

Tîrgu-Mureş din data de 4 ianuarie 2013 
 
 
 
 
 

La  şedinţă sunt prezenţi 17 consilieri locali. Absentează domnii consilieri 
Gombos Geza, Jozsa Tibor, Bakos Levente, Soos Zoltan, Fărcaş Ioan şi Gujan Lucian. 

Dl. consilier Maior: - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi 
să deschid lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, 
din data de 4 ianuarie 2013. 

Ordinea de zi a şedinţei de azi cuprinde un punct, conform Convocatorului 
anexat. 

Supun la vot ordinea de zi. 
Cine este pentru? – 17 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 
Ordinea de zi a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea cuantumului unor impozite şi taxe 

locale, conform H.G. nr. 1309/2012: 
Dl. consilier Benedek: - eu consider că această hotărâre este puţin ilegală, dar 

trebuie să o respectăm.  
Vin cu o propunere, să facem acea modificare, „se ia act de prevederile H.G.R. 

nr. 1309/2012 privind cuantumul unor impozite şi se stabilesc pentru anul 2013 
impozitele şi taxele locale, alte taxe asimilate acestora, precum şi amenzile, conform 
anexelor acestui act normativ”.  

Deci, luăm act şi respectăm. În situaţia prevăzută între limite de valori din 
anexele hotărârii de guvern, se stabilesc impozite şi taxe la nivelul minim. 

Să fie clar, că nu noi suntem cei care luăm o hotărâre, iar a doua zi o 
schimbăm. Rămâne ca în 2012. Dacă este o hotărâre de guvern, trebuie să o respectăm.  

Ceea ce am spus, să fie primul punct, în rest,  
Dl. consilier Peti: - aş mai completa cu un lucru, Codul fiscal prevede 

obligativitatea de a actualiza cu indicele inflaţiei din 3 în 3 ani, taxele şi impozitele 
locale, iar Consiliului local Tîrgu-Mureş astăzi creşte cu 4% aceste taxe şi impozite sau 
baza de impozitare, datorită acestei obligaţii legale şi impuse de către Guvern. Trebuie 
să înţeleagă populaţia că noi în consiliul local  nu ne-am folosit de această posibilitate, 
nu am încărcat suplimentar cetăţenii târgumureşeni şi de aceea  acel 16% calculat din 
2009, noi suntem sub această cotă indice de creştere conform inflaţiei, cu 4%. 



Dl. consilier Maior: - cu amendamentul făcut de dl. Benedek, supun la vot 
proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Bricşaru C.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi o abţinere. 
Dl. primar Florea: - vă transmit un gând bun şi un an mai bun, un an în care 

să aveţi curajul ceea ce faceţi şi acum, dacă citiţi această Ordonanţă de urgenţă când a 
apărut, când era scadentă şi cum vine să se contrazică, vă aşează acolo unde doriţi 
fiecare, o demnitate şi un lucru pe care ştiu că mulţi îl aveţi faţă de locuitorii Tîrgu-
Mureşului şi faţă de dv. ca persoane. Astfel de momente vor fi destule. Una a fost 
campania electorală şi alta se va face.  

Ceea este important, este să slujim târgumureşeanul şi să-l reprezentăm în cele 
mai bune situaţii.  Chiar când trebuie să spunem lucruri serioase sau care nu-i convin, 
vă învit în 2013 să le spunem, fiindcă la nivelul subcultural în care  a ajuns această ţară 
să fie reprezentată, cu asta Tîrgu-Mureşul va face diferenţa. Eu voi fi un partener corect 
de fiecare dată în acest demers, şi pentru acest an vă rog pe fiecare să vă gândiţi, 
bugetul în vom prezenta undeva în luna     februarie, dar cel puţin participarea la buget, 
asta presupune să aveţi experienţa anilor trecuţi cum s-a urmărit şi mai ales să luaţi în 
calcul pentru execuţia bugetară faptul că nu s-a dat curs la hotărâri de consiliu local 
adiacente veniturilor.  Oricine care are o iniţiativă bună, o gândire corectă, nu din 
obligaţii mai mult populiste, cu mare plăcere, mai ales că 2013 va fi decisiv în ceea ce 
înseamnă soarta oraşului. Nică nu mă gândesc la un altfel de viitor al oraşului, decât că 
Tîrgu-Mureş va fi în primele 10 oraşe ale României, bănnuiesc că vor fi 8-10 regiuni 
ale ţării. Vom arăta târgumureşenilor că putem fi pregătiţi în a susţine cultural, 
multicultural, educaţional şi ceea ce înseamnă viziunea pentru următorii 100 de ani. 

Dl. consilier Benedek: - referitor la acest proiect cu taxele, acest lucru m-an 
evervat puţin, în ultimii 16 ani nu s-a întâmplat aşa ceva. Mulţumesc colegilor pentru 
înţelegere şi vă doresc un An nou fericit. 

 
Nemaifiind alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei extraordinare a 

Consiliului local se încheie. 
 
 
 
 
Dl. consilier Maior Claudiu  – preşedinte de şedinţă ________________ 
 
Jrs.  Cioban Maria – Secretarul municipiului Tîrgu-Mureş ___________ 
 
 
 


